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ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ

Caràcter: ordinari
Data: 10 de febrer de 2003
Horari: 20 hores
Lloc: sala de sessions de l’Ajuntament

Hi assisteixen:
Montserrat Santandreu Ginard, batle
Elvira Piris Quetglas, regidora
Jerónimo Ginard Ginard, regidor
Joan Amorós Bauçà, regidor
Jaime Sureda Bonnín, regidor
María Antonia Sansó Navarro, regidora
José Silva Jiménez, regidor
Pere Llinás Morey, regidor
Magdalena Fuster Lorenzo, regidora
Apol·lònia Genovard Servera, regidora
Julen Adrián Gorostiza, regidor

Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza, secretària

No hi assisteixen:
Antònia Tous Ginard, regidora
Francisco Javier Forteza Hidalgo, regidor

Ordre del dia

1. Aprovació, si s’escau, de les gratificacions del personal corresponents als mesos de desembre de 
2002 i gener de 2003.

2. Aprovació, si s’escau, de la modificació de l’Ordenança reguladora de l’impost sobre béns 
immobles.

3. Aprovació, si s’escau, de la moció conjunta de solidaritat amb el poble gallec, amb motiu de 
l’enfonsament del Prestige.

4. Aprovació definitiva, si s’escau, del projecte d’urbanització del polígon industrial Els Pujols.
5. Aprovació inicial, si s’escau, de la revisió de les Normes subsidiàries.
6. Informació de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de novembre i desembre de 

2002.
7. Moció conjunta de rebuig contra la guerra a l’Iraq.
8. Proposta conjunta de rebuig per l’atemptat perpetrat despús-ahir, dissabte, contra el sergent de 

la policia local d’Andoain, Joseba Pagazaurtundua.
9. Precs i preguntes.

Desenvolupament de la sessió

1. Aprovació, si s’escau, de les gratificacions del personal corresponents als mesos de

desembre de 2002 i gener de 2003
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El batle diu que es tracta de gratificacions per feines fetes pel personal de la Brigada fora de la 
jornada laboral durant els mesos de desembre de 2002 i de gener de 2003, que s’apugen a la 
quantitat de 3.325,79 €.

Tots els grups estan d’acord en pagar aquestes gratificacions, ja que es tracta de feines fetes.

Els reunits acorden, per unanimitat:

1. Aprovar les gratificacions del personal corresponents als mesos de desembre de 2002 i de gener 
de 2003, que s’apugen a la quantitat de 3.325,79 €.

2. Aprovació, si s’escau, de la modificació de l’Ordenança reguladora de l’impost sobre béns 

immobles

El batle exposa que a finals del mes d’octubre varen començar a revisar les ordenances vigents 
durant l’any 2003.

A final de l’any 2002, diu el batle, es va aprovar la Llei 51/2002, de reforma de la Llei 39/1988, de 
28 de desembre, reguladora de les hisendes locals, que ha introduït una sèrie de modificacions 
substancials en tot l’esquema impositiu municipal, sobretot en relació als impostos directes (IBI, 
IAE, vehicles, ICIO, IMIVTNU).

El batle proposa apujar el tipus de gravamen del 0,65 % a l’1 %, quan es tracti de béns de naturalesa 
urbana que figurin dins de la categoria de disseminats. Igualment, es proposa establir la bonificació 
del 40 % a la quota íntegra de l’impost a les àrees que desenvolupin activitats primàries de caràcter 
agrícola, ramader, forestal, pesquer o anàlegs.

El portaveu del PP, Sr. Sureda, manifesta la seva conformitat amb aquesta proposta. Considera que 
hi ha habitatges de gran valor cadastral que paguen un IBI ridícul i que no es tracta d’habitatges en 
estat precari.

La portaveu d’UM, Sra. Genovard, està d’acord i exposa que està contenta que no s’hagi augmentat 
l’impost de vehicles.

El portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián, considera que és un tema polèmic. Proposa que s’aprofitin les 
possibilitats per incrementar la càrrega fiscal dels habitatges buits de segona residència. Comenta 
que existeix la possibilitat i que no es vol fer. Manifesta que el fet de votar a favor d’aquesta 
proposta suposa el fet de no poder penalitzar fiscalment els habitatges buits i de segona residència. 
Opina que seria molt més coherent augmentar més l’impost de vehicles de tracció mecànica, en lloc 
de l’IBI, ja que això suposaria abaixar l’IBI en els habitatges de primera residència. Exposa que 
s’abstendrà i manifesta el seu desacord amb una proposta tan limitada.

El batle exposa que tan limitada és la proposta com tan curta de mires és l’opinió que té aquest 
regidor i el grup que representa, i que aquest regidor no té en compte la inexistència de mecanismes 
de control per aplicar allò que proposa.

El portaveu d’EU/EV diu que és una qüestió d’oportunitat política i no de possibilitat. 
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Es vota l’assumpte i, per 10 vots a favor (UIA, PSOE, PP i UM) i 1 abstenció (EU/EV), que 
representa el vot de la majoria absoluta legal requerida per l’article 47.3.h de la LRBRL per a 
aquest tipus d’acord, s’acorda:

1. Aprovar la modificació de l’Ordenança reguladora de l’impost sobre béns immobles, tal com està 
redactada.

3. Aprovació, si s’escau, de la moció conjunta de solidaritat amb el poble gallec, amb motiu de 

l’enfonsament del Prestige

El batle llegeix la moció que, copiada literalment, diu:

“EXPOSICIÓ DE MOTIUS

L’enfonsament del petroler Prestige el 13 de novembre, davant de les costes gallegues, i carregat 
amb més de 70.000 tones de fuel, ha significat que el poble gallec estigui immers en una tragèdia de 
múltiples àmbits: una catàstrofe ecològica sense precedents sobre l’ecosistema marí, unes
conseqüències socials incalculables i una política oberta davant de la descoordinació, el descontrol i 
la mancança de mesures de prevenció i de protecció.

La magnitud del desastre ve causada per aquesta marea negra que assola Galícia, que s’entén per 
Astúries, Cantàbria i el País Basc, i que amenaça Portugal i França.

Avui és necessari, i de manera rigorosa, parlar de desolació i esmentar les conseqüències d’un 
model de desenvolupament incompatible amb la preservació del medi ambient, dels efectes
indesitjables de la dependència energètica, els quals, finalment, deriven en un risc que està
destruint, totalment, la costa cantàbrica, i que exposa a una alta toxicitat la salut dels pobles i el 
medi ambient, que condemna a la ruïna a milers de famílies i que les perspectives no són millors, ja 
que el Prestige enfonsat conté milers de tones de combustible que acabaran emergint a la superfície, 
sembrant, de bell nou, mort i desolació a la costa de ponent i nord de la península.

Per tot això, presentam al Ple de l’Ajuntament d’Artà la següent

PROPOSTA DE MOCIÓ

1. L’Ajuntament d’Artà se solidaritza amb el poble gallec i amb totes aquelles persones afectades 
per la marea negra, la qual ha estat motivada per l’enfonsament del Prestige.

2. L’Ajuntament d’Artà condemna, unànimement, els fets ocorreguts, així com la tolerància amb les 
pràctiques de pirateria marítima que fan les flotes que naveguen amb banderes de conveniència, tal 
com evidènc ia aquesta desgraciada crisi.

3. L’Ajuntament d’Artà condemna la manca de mesures preventives i les deficiències en la
coordinació per part de les autoritats de la Xunta de Galícia i del Govern central per fer front a la 
situació creada.

4. L’Ajuntament d’Artà ofereix la seva col·laboració tant amb mitjans humans com econòmics al 
poble gallec; i gestionarà, en col·laboració amb el Govern de les Illes Balears, que es rebin aquests 
ajuts.”
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El portaveu del PP, Sr. Sureda, manifesta que no està d’acord amb el 100 % de la moció, però sí en 
el seu fons. I que inclouria un quart punt consistent en una aportació econòmica de 30.000 €.

La portaveu d’UM, Sra. Genovard, està d’acord amb la moció.

El portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián, exposa que li agrada la idea del PP i proposa al portaveu del PP 
que col·labori en la festa que estan organitzant per demostrar la solidaritat amb el poble gallec, amb 
motiu de l’enfonsament del Prestige.

El batle diu que ha de desestimar l’esmena del PP, ja que tenim prioritats pressupostàries que 
atendre. No obstant això, manifesta que estan disposats a col·laborar en iniciatives que han realitzat 
el grup de voluntaris.

A continuació, se sotmet a votació l’esmena presentada pel PP, amb el següent resultat: 2 vots a 
favor (PP) i 10 vots en contra (UIA, PSOE, UM i EU/EV), que no resta aprovada per manca de 
quòrum en  la votació.

Finalment, se sotmet a votació la moció presentada en aquest punt de l’ordre del dia i els reunits 
acorden, per unanimitat:

1. Aprovar la moció conjunta de solidaritat amb el poble gallec, amb motiu de l’enfonsament del 
Prestige, segons la qual s’acorda:

a.. L’Ajuntament d’Artà se solidaritza amb el poble gallec i amb totes aquelles persones afectades 
per la marea negra, la qual ha estat motivada per l’enfonsament del Prestige.

b.  L’Ajuntament d’Artà condemna, unànimement, els fets ocorreguts, així com la tolerància amb 
les pràctiques de pirateria marítima que fan les flotes que naveguen amb banderes de conveniència, 
tal com evidència aquesta desgraciada crisi.

c.  L’Ajuntament d’Artà condemna la manca de mesures preventives i les deficiències en la 
coordinació per part de les autoritats de la Xunta de Galícia i del Govern central per fer front a la 
situació creada.

d.  L’Ajuntament d’Artà ofereix la seva col·laboració tant amb mitjans humans com econòmics al 
poble gallec; i gestionarà, en col·laboració amb el Govern de les Illes Balears, que es rebin aquests 
ajuts.

2. Trametre aquest acord a la Xunta de Galícia i al Govern central.

4. Aprovació definitiva, si s’escau, del projecte d’urbanització del polígon industrial Els Pujols

El batle exposa que el Ple de l’Ajuntament, a la sessió de dia 3 d’octubre de 2002, aprovà 
inicialment el Projecte d’urbanització del polígon industrial Els Pujols.

L’acord d’aprovació inicial esmentat es va exposar al públic en el BOIB núm. 130, de dia 29 
d’octubre de 2002 i en el Diari Balears, i es va obrir un termini de quinze dies per presentar 
al·legacions. Durant aquest període d’informació pública no es va presentar cap tipus d’al·legació.
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L’acord d’aprovació inicial esmentat es va notificar individualment a tots els propietaris de terrenys 
inclosos dins l’àmbit del Projecte d’urbanització. Durant aquest període no es va presentar cap tipus 
d’al·legació.

El Sr. Macià Blàzquez Salom, en representació del GOB, va presentar el dia 23 de gener de 2003 
una al·legació contra l’acord d’aprovació inicial que es considera extemporània per haver-se
presentat fora del termini d’exposició pública

El Departament d’Obres Públiques i Urbanisme del Consell de Mallorca va informar favorablement 
i va autoritzar el projecte d’urbanització del sector industrial Els Pujols, sempre que s’ajusti a una 
sèrie de condicions.

Per tot això, el batle proposa aprovar definitivament el Projecte d’urbanització del polígon industrial 
Els Pujols.

El batle exposa que el Projecte d’urbanització està en la recta final i que, una vegada aprovat 
definitivament, ja es podrà convidar a les empreses per executar les obres d’urbanització.

El portaveu del PP, Sr. Sureda, està d’acord amb l’aprovació definitiva del Projecte d’urbanització 
del polígon industrial Els Pujols. Demana coordinació entre l’Ajuntament i Gestur Balear, promotor 
del projecte d’urbanització esmentat, perquè durant les obres s’inclogui el servei de propà.

La portaveu d’UM, Sra. Genovard, manifesta que està molt satisfeta que s’hagi aprovat el Projecte 
d’urbanització dins aquesta legislatura, ja que era una assignatura pendent d’aquest municipi.

El portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián, dóna suport a l’al·legació presentada pel GOB. Opina que el 
projecte està mal fet; i no considera que sigui elegant desestimar l’al·legació presentada pel GOB 
per extemporània. Li consta que s’ha fet una modificació en el projecte d’urbanització, per incloure-
hi arbres, però no considera suficient l’augment esmentat.

El batle diu que existeix una zona verda, i que una cosa és que aquesta li agradi o no al portaveu 
d’EU/EV. A més, això és una qüestió del Pla parcial i no del Projecte d’urbanització, que és el que 
es debat avui.

Així mateix, li diu al portaveu del PP que s’han fet gestions amb Gestur Balear per si volen incloure 
el propà en el Projecte d’urbanització.

Es vota l’assumpte i, per 10 vots a favor (UIA, PSOE, PP i UM) i 1 vot en contra (EU/EV), que 
suposa el vot de la majoria absoluta legal requerida per l’article 47.3.i de la LRBRL, s’acorda:

1. Aprovar definitivament el Projecte d’urbanització del sector industrial Els Pujols.

2. Desestimar l’al·legació formulada pel Sr. Macià Blàzquez Salom, en representació del GOB, 
perquè s’ha presentat fora del termini d’exposició pública.

3. Publicar aquest acord en el BOIB i en un diari.
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4. Notificar aquest acord als propietaris de terrenys inclosos dins l’àmbit del Projecte
d’urbanització.

5. Aprovació inicial, si s’escau, de la revisió de les Normes subsidiàries

El batle explica els motius del retard en dur la revisió de les Normes subsid iàries a aprovació: 
normatives supramunicipals, les DOT, la Llei de patrimoni històric, el PORN i l’avaluació de 
l’impacte ambiental.

També diu, el batle, que es torna dur a aprovació inicial la revisió de les Normes subsidiàries perquè 
ha sorgit la normativa d’òrgans supramunicipals, que modifiquen substancialment la documentació 
de la revisió de les Normes subsidiàries aprovades inicialment pel Ple de l’Ajuntament el 26 d’abril 
de 2001.

A continuació, l’arquitecte Mateu Carrió explica les principals modificacions de la revisió. Exposa 
que es mantenen els quatre nuclis: Artà, Colònia de Sant Pere, Estanyol i Betlem. La resta és rústic.
Dins el sòl rústic es defineixen diferents àrees i s’hi incorpora allò que estableixen el PORN, les 
DOT i la LEN. L’arquitecte Mateu Carrió explica les característiques de cada àrea.

El portaveu del PP, Sr. Sureda, exposa que, més que revisar les normes, s’ha de solucionar un 
problema: la consolidació del sòl urbà. Diu que dins l’estructura general del territori existeix un
problema de coordinació entre el PORN i les DOT. I presenta les esmenes següents, que llegeix a 
continuació:

“1. A l’article 5.09, afegir un punt 3:
3. Les obres promogudes per l’Ajuntament han de ser lliures de PVC.

2. A l’article 8.16, sobre condicions de la dotació de serveis públics, afegir el punt següent:
b) Xarxa de gas propà (és un contrasentit que l’Ajuntament promogui, juntament amb 
Repsol, la gasificació del nucli urbà i que no exigeixi aquest servei a les dotacions de 
serveis).

3. Acompliment de la Llei 6/1999, sobre directrius d’ordenació territorial de les Illes Balears 
(DOT), en referència als usos permesos dins sòl rústic en les àrees afectades pel PORN.

4. Desclassificació a sistema general de la unitat d’execució núm. 5—Costa i Llobera. A causa del 
poc aprofitament resultant i de la perillositat de la carretera, no és convenient permetre l’ús 
d’edificabilitat d’aquests terrenys.

5. Al sector 1 de Sos Monjos, grafiar el sistema general viari que connecti la carretera d’Alcudia C-
712 amb la zona de l’Institut.

6. Al sector 2, grafiar el sistema general viari que permeti la connexió de la carretera d’Alcúdia C-
712 amb la carretera C-715 de Palma, per permetre crear la circumval·lació del trànsit d’aquestes 
dues carreteres comarcals. Per això, és necessari l’ordenació de l’àmbit B del sector 2, que ara es 
classificaria de sòl rústic a urbanitzable, i, per això, és necessari englobar la totalitat de terrenys 
compresos entre les dues carreteres i el torrent, no de la manera que es preveu ara, on només es 
classifiquen una part i es dóna la sensació d’haver fet urbanisme a la carta.
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7. Modificació de la unitat d’execució núm. 10—Costa i Llobera cap amunt. S’ha de grafiar la 
prolongació del carrer del Ferrocarril en línia recta fins a la intersecció amb el camí de Ses Païsses, 
tal com estava previst a les Normes subsidiàries de l’any 92.”

El batle diu que rebutjaran les esmenes presentades pel PP per les raons següents:

En relació al punt 1, perquè  no és un tema de normativa, sinó un acord municipal.
En relació al punt 2, diu que tots els grups polítics saben que hi ha un acord signat amb Repsol i
que manca executar les obres de renovació dels serveis en tot el nucli d’Artà.
Sobre l’acompliment de la Llei 6/1999, que ho digui la Comissió Insular d’Urbanisme.
En relació al punt 4, ja es va manifestar en la Comissió Informativa que estaven a favor d’aquesta 
desclassificació i que s’incorporarà en l’aprovació provisional.
Sobre l’estudi d’alternatives viàries del sector 1 de Sos Monjos, ho estan fent els tècnics del Consell 
de Mallorca.
En relació al punt 6, suposa un esforç de si pot tenir viabilitat, ja que suposa incloure nombrosos 
propietaris de parcel·les molt petites. No és fàcil trobar una solució, però s’intentarà. 
Sobre el que es proposa en el punt 7, el fet de grafiar en línia recta la prolongació del carrer del 
Ferrocarril fins a la intersecció amb el camí de Ses Païsses s’ha de fer, però no és una cosa que es 
doni com a definitiva.

La portaveu d’UM, Sra. Genovard, diu que s’abstendrà, perquè està d’acord amb moltes coses que 
proposa l’Equip de Govern i perquè, també, està en desacord amb moltes d’altres coses proposades 
per l’Equip de Govern.

El portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián, exposa que la revisió recull l’increment de protecció del territori
que va establir el PORN i la declaració de Parc Natural, i també salvaguarda el Molí d’en Regalat. 
Tal com va anunciar en la Comissió Informativa, votarà en contra de la proposta de revisió de les 
NS, pels motius següents:

- Demana dos mesos d’exposició pública en comptes d’un.
- El manteniment de la parcel·la mínima de 14.000 metres en sòl rústic general, en comptes de 
restringir- la, almanco, a 30.000 m2.
- La negativa a revisar el Pla parcial del polígon industrial dels Pujols i a assumir les al·legacions
presentades pels ecologistes (realització per fases i redistribució de les zones verdes, i pantalles 
verdes per minvar l’impacte paisatgístic).
- La deficient resolució dels perímetres de les zones urbanes i la nul·la relació entre les zones 
urbanes i les rústiques: falta de vies no motoritzades o de passeig que envoltin els nuclis urbans 
d’Artà, la Colònia i les urbanitzacions costaneres. Per a EU/EV és indispensable que els límits dels 
sòls urbans incloguin un tractament de disseny d’aquests, de forma que l’acabament del teixit urbà i 
la seva separació amb el sòl rústic es faci de forma controlada, proporcionant un tractament 
coherent amb el que significa la vorera d’aquest teixit.
- La nul·la actuació davant la destrucció del front marítim de la Colònia, on les antigues edificacions 
de primera línia estan sent substituïdes per un front d’edificis continu.
- Manteniment dels articles que permeten tractaments d’excepció o de favor (exoneració de
dimensió i altura màxima, com el cas Becker, art. 10.54.3.h).
- Limitació de les àrees preservades, només es va acceptar (a proposta d’EU/EV) la zona compresa 
entre la carretera de Palma i el camí de Carrossa, i han quedat fora de protecció tot el voltant de la 
zona protegida pel Parc Natural, a excepció de la zona de protecció paisatgística de la Colònia que 
estableix el PORN.
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- La permissivitat per seguir construint piscines i pistes esportives en sòl rústic.
- La negativa a incloure una zona d’habitatges socials combinada amb petits tallers per a artesans a
la Colònia.
- La falta d’integració del Pla de moderació del trànsit dins la nova normativa (art. 8.18.8.19).
- La proposta de l’Equip de Govern segueix sense incloure la modificació del camí passeig de la 
Colònia a l’Estanyol, perquè tengui la mateixa amplària en tot el seu recorregut, és a dir, la que té 
devora Cas Català, i no s’estreny al final de Montferrutx.
- La no inclusió en les NS de les dues rotondes (una a la carretera de Palma i una altra a la 
d’Alcúdia).
- La falta de relació entre la futura rotonda de la carretera d’Alcúdia, el nou Pla parcial de Sos 
Monjos i la Unitat d’Actuació de Na Dragonera, cosa que impedeix concretar en aquesta zona el Pla 
de moderació del trànsit, que estableix una via perimetral que possibilitaria la conversió en zona de 
vianants de l’accés de la zona escolar i esportiva de Na Caragol amb el centre del poble.
- El manteniment com a urbà de la UA 5, a la sortida de la rotonda de la carretera de Capdepera. 
Aquesta unitat d’actuació és una temeritat, perquè planteja construir edificis residencials en dues 
franges d’uns 8-10 metres als dos costats de la carretera, amb el perill evident de trànsit, i 
desaprofitant una oportunitat per establir una zona arbrada per mitigar l’impacte paisatgístic del 
polígon industrial.
- L’ampliació del Pla parcial de Son Tallet, entre la futura variant de la carretera de Palma i la 
d’Alcúdia i el torrent de Son Forté. EU/EV defensa que es mantengui com a espai lliure públic 
(ELP), del mateix tipus que els costers de Sant Salvador, i que es comprin en comptes de construir 7 
noves edificacions. Aquest ELP hauria de constituir la continuació del parc lineal que envoltaria el 
nucli urbà en el seu perímetre.
- Els redactors segueixen sense grafiar la zona inedificable que envolta el talaiot de Ses Païsses.
- S’ha renunciat a l’ampliació dels carrers de les Vinyes i del Cardenal Despuig, tal com es preveia 
en la proposta de maig de 2001.
- La proposta d’actuació de l’Equip de Govern al final del carrer del Ferrocarril, devora les vies del 
tren, té tot l’aspecte d’oferir un tracte de favor als propietaris de la marbreria que es troba en 
negociacions amb una important multinacional de supermercats. Si el que es vol és partir d’una 
bona situació de negociació no es poden avançar unes NS que cedeixen totes les pretensions dels 
propietaris.
- Negativa a qualificar com a via pública el petit solar situat al carrer de na Batlessa, a l’entrada del 
CP Sant Salvador.
- No s’han considerat, als plànols dels espais lliures públics, els llocs on s’han de situar els
equipaments necessaris per acomplir amb allò que disposa la Llei 1/1992, de 8 d’abril, de protecció 
dels animals que viuen a l’entorn humà. Tampoc s’han tengut en compte aquestes instal·lacions a 
les condicions d’urbanització dels espais lliures públics (art. 8.17.2d i 3d).
- No es recull cap normativa de limitació de renous a cada una de les zones, de manera que s’eviti la 
contaminació acústica, encara que és motiu de queixa freqüent tant a Artà com a la Colònia.
- Falta d’inclusió de la normativa referent a les antenes de telefonia mòbil.
- Insuficiència de les zones d’ampliació del Poliesportiu i de l’Institut a l’UA de Na Dragona.
- Eliminació de les restriccions sobre l’ús de PVC com a material constructiu en tot els elements 
que no formen part de les façanes, igual que la reducció a l’apartat de “consells”, sense cap valor 
normatiu a tot el referent a la certificació de la fusta, amb l’agreujant que l’Equip de Govern s’ha 
negat a integrar en les ordenances fiscals cap mesura fiscal que afavoreixi l’ús  de materials 
alternatius al PVC.

Aspectes positius
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- La proposta de l’Equip de Govern integra, com no podia ser d’una altera manera, l’important 
increment de protecció del territori que es deriva de l’aprovació del PORN i del Parc Natural.
- També algunes de les propostes del regidor d’EU/EV han tengut alguna fortuna, per exemple:

- La classificació com a equipaments dels terrenys de Ses Minyones, de Ca Ses Monges i del 
Casal de Colònies.
- La inclusió com a equipament, també a la Colònia, del Molí d’en Regalat.
- Al nucli d’Artà és positiva, també, la creació d’una nova zona escolar, on poder albergar 
un nou centre públic d’educació infantil, al costat del camí de Can Canals.

- També valoram molt positivament la solució de zones urbanes, com la de Capamunt, que fins ara havien tengut un 
desenvolupament truncat.

- En sòl rústic és positiva la classificació com a àrea preservada (parcel·la mínima de 60.000 
m2) la zona compresa entre les carreteres de Palma i el camí de Carrossa, i de manera 
genèrica la limitació de la dimensió màxima dels nous habitatges, en sòl rústic a 200 metres 
quadrats, encara que de manera inexplicable, a l’àrea preservada es permeten els de 300 m2.

El balanç de tot plegat, juntament amb la negativa de l’Equip de Govern i del redactor per discutir i 
negociar en profunditat les propostes i les solucions aportades per EU/EV, primer com a
suggeriments, i després com a al·legacions, que van ser rebutjades en bloc, adduint que suposaven 
unes NS noves (encara que després se n’han recollit algunes, com les que s’exposen més amunt), 
obliga a EU/EV a votar en contra de la proposta.

En la primera proposta, la de 2001, el regidor d’EU/EV va votar favorablement amb l’esperança 
que, durant la discussió de les al·legacions, l’equip de govern estigués per la labor d’entrar en un 
debat de detall, a partir de les 28 al·legacions que havia de presentar. Però l’actitud tancada i poc 
dialogant que han mostrat l’Equip de Govern i el redactor des de l’aprovació inicial anterior no 
justifica, aquesta vegada, tornar a votar a favor unes NS que presenten les limitacions i mancances 
exposades.

És cert que la proposta de revisió de les NS que es presenta a votació suposa una millora important 
respecte a la situació anterior. No podia ser d’una altra manera després de l’aprovació del PORN i la 
declaració de Parc Natural. Però per a EU/EV això no és suficient, com ja hem demostrat amb les 
nombroses deficiències tant en les zones urbanes com en el sòl rústic general. Per això, tornarem a 
presentar al·legacions per corregir i millorar el caràcter ambiental i social de les NS.

De la mateixa manera, seguirem denunciant l’incompliment generalitzat de la normativa urbanística 
actual i, previsiblement, de la que l’Equip de Govern aprovarà en aquest plenari. Un incompliment
que repetidament hem provat que es realitza amb la complicitat del propi Equip de Govern i dels 
mateixos tècnics del Departament d’Urbanisme que haurien de vetlar pel seu acompliment, com ha 
posat en evidència la decisió inapel·lable del Tribunal Superio r de Justícia de les Illes Balears per 
concedir una llicència en sòl rústic que permetia dos habitatges en una única parcel·la de sòl rústic, 
en un frau de llei manifest.

El batle exposa que la lliçó magistral del portaveu d’EU/EV aporta propostes que no són
realitzables d’un dia per a un altre. Es tracta de propostes que responen a aquella màxima: “lo meu 
és meu i lo dels altres és de tots”. El batle insta el portaveu d’EU/EV a presentar al·legacions a 
aquesta aprovació inicial i que l’Equip de Govern les estudiarà una per una.
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Es vota l’assumpte i, per 7 vots a favor (UIA i PSOE), 3 vots en contra (PP i EU/EV) i 1 abstenció 
(UM), que representa el vot de la majoria absoluta legal que requereix l’article 47.3.i de la LRBRL, 
s’acorda:

1. Aprovar inicialment la revisió de les Normes subsidiàries d’Artà.
2. Exposar a informació pública aquesta aprovació inicial mitjançant edictes en el BOIB i en un 
diari,  perquè durant el termini d’un mes es puguin formular les al·legacions que s’estimin
pertinents.

6. Informació de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de novembre i desembre de 

2002

Es dóna compte de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de novembre i desembre de 
2002.

Per assentiment de tots els reunits, es donen per assabentats.

A continuació, i abans del punt de precs i preguntes, el batle sol·licita la inclusió de dues mocions 
que no figuren en l’ordre del dia.

7. Moció conjunta de rebuig contra la guerra a l’Iraq

El batle llegeix la moció que, copiada literalment, diu:

“EXPOSICIÓ DE MOTIUS

Atesa la situació de crispació i tensió que s’està vivint durant els darrers mesos entre el Govern dels 
EUA i el Govern de l’Iraq, que amenaça, de forma cada vegada més clara, amb un desenllaç 
violent;

Atès que el plantejament que s’està realitzant fins ara no és recuperar la democràcia a l’Iraq, ni 
protegir les seves minories nacionals, ni preservar la seguretat regional i internacional;

Atès que, a dia d’avui, els EUA encara no han presentat cap prova convincent que l’Iraq estigui 
fabricant o disposi d’armes de destrucció massiva;

Atès que, segons dades de Nacions Unides, durant els darrers 12 anys més d’un milió de persones 
han mort a causa de l’embargament;

Atès que el Govern espanyol ja ha anunciat que cedirà als EUA l’ús de les bases conjuntes en 
territori espanyol;

Atès que és generalitzat el convenciment entre la nostra ciutadania de la manca d’informació al 
respecte i que la resposta violenta a una situació política no és la solució més adequada;

Per tot això, els grups amb representació de l’Ajuntament d’Artà proposen al Ple que adopti els 
següents

ACORDS
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1. Rebutjar, per part d’aquest Ajuntament, l’ús de les instal·lacions militars d’ús conjunt per 
facilitar l’atac a l’Iraq.

2. Demandar la presentació de proves clares i determinants per part dels EUA i mantenir l’equip 
d’investigació de les Nacions Unides.

3. Aixecar l’embargament que està patint, en darrera instància, la població iraquiana.

4. Reclamar la intervenció de la comunitat internacional per facilitar l’arribada de la democràcia i 
el respecte a les minories nacionals i religioses a l’Iraq de forma no violenta.

5. Donar suport al Govern de les Illes Balears en les seves actuacions davant del Govern espanyol i 
l’ambaixada dels EUA per tal de resoldre el conflicte.

6. Donar el suport i la col·laboració adient a totes aquelles iniciatives civils que denunciïn una 
intervenció armada i promoguin la via pacífica del diàleg i de la negociació.

7. Trametre aquest acord al Govern de les Illes Balears i al Govern central.”

Tots els portaveus dels grups polítics municipals manifesten la seva conformitat.

Els reunits acorden, per unanimitat:

1. Aprovar la inclusió de la moció en l’ordre del dia.

2. Aprovar la moció conjunta de rebuig contra la guerra a l’Iraq, segons la qual s’acorda:

a. Rebutjar, per part d’aquest Ajuntament, l’ús de les instal·lacions militars d’ús conjunt per facilitar 
l’atac a l’Iraq.
b. Demandar la presentació de proves clares i determinants per part dels EUA i mantenir l’equip 
d’investigació de les Nacions Unides.
c. Aixecar l’embargament que està patint, en darrera instància, la població iraquiana.
d. Reclamar la intervenció de la comunitat internacional per facilitar l’arribada de la democràcia i el 
respecte a les minories nacionals i religioses a l’Iraq de forma no vio lenta.
e. Donar el suport al Govern de les Illes Balears en les seves actuacions davant del Govern espanyol 
i l’ambaixada dels EUA per tal de resoldre el conflicte.
f. Donar el suport i la col·laboració adient a totes aquelles iniciatives civils que denunc iïn una 
intervenció armada i promoguin la via pacífica del diàleg i de la negociació.

3. Trametre aquest acord al Govern de les Illes Balears i al Govern central.

8. Proposta conjunta de rebuig per l’atemptat perpetrat despús -ahir, dissabte, contra el 

sergent de la policia local d’Andoain, Joseba Pagazaurtundua

El batle llegeix la proposta que, copiada literalment, diu:

“L’Ajuntament d’Artà condemna unànimement aquesta acció terrorista i se solidaritza amb la 
família del sergent assassinat.
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Així mateix, condemna qualsevol acció terrorista que pretengui la imposició, per la via de la 
violència, d’ideologies polítiques, qualsevol que en sigui el seu signe.

L’Ajuntament d’Artà advoca per la via del diàleg i de la negociació entre les administracions 
implicades per resoldre un conflicte que fa massa temps que dura i que, desgraciadament, s’ha 
cobrat ja massa víctimes.

Trametre aquest acord al Govern estatal, al Govern basc i a l’Ajuntament d’Andoain”.

Tots els portaveus municipals manifesten la seva conformitat.

Els reunits acorden, per unanimitat:

1. Aprovar la inclusió d’aquesta proposta en l’ordre del dia.

2. Aprovar la proposta conjunta de rebuig per l’atemptat perpetrat despús-ahir dissabte contra el 
sergent de la policia local d’Andoain, Joseba Pagazaurtundua, segons la qual s’acorda:

a. L’Ajuntament d’Artà condemna unànimement aquesta acció terrorista i se solidaritza amb la 
família del sergent assassinat.

b. Així mateix, condemna qualsevol acció terrorista que pretengui la imposició, per la via de la 
violència, d’ideologies polítiques, qualsevol que en sigui el seu signe.

c. L’Ajuntament d’Artà advoca per la via del diàleg i de la negociació entre les administracions 
implicades per resoldre un conflicte que fa massa temps que dura i que, desgraciadament, s’ha 
cobrat ja massa víctimes.

3. Trametre aquest acord al Govern estatal, al Govern basc i a l’Ajuntament d’Andoain.

Abans d’iniciar-se el punt de precs i preguntes, el portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián, demana el 
cessament de l’arquitecte Mateu Carrió Muntaner pels següents motius: la seva incompetència en 
l’elaboració de la revisió de les NS.

Així mateix, demana el cessament de l’arquitecte César Cordoba Herreros per acusar- lo de 
connivència amb l’infractor Pedro Sansó.

9. Precs i preguntes

La secretària de l’Ajuntament informa que EU/EV ha presentat l’escrit de precs i preguntes següent:

Precs

1. Prec que el Sr. Batle respecti la periodicitat dels plenaris ordinaris i que els convoqui en les dates 
establertes per unanimitat de totes les forces polítiques d’aquesta sala.

Resposta: En la data que tocava convocar el Ple ordinari la documentació dels principals punts de 
l’ordre del dia no estava completa. I així es va dir, per part de la Batlia, a la Junta de Portaveus del 
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27 de gener. D’una altra banda, quan al regidor d’EU/EV li ha convingut, prou que ha demanat per 
canviar la data del Ple, tot i ser ordinari. Prec desestimat.

2. Prec que consti en acta la meva protesta per la convocatòria del plenari de dia 4 de gener, i per no 
haver estat notificat de la convocatòria de la Comissió Informativa anterior al plenari. Vull
recordar- li, al batle, i al seu Equip de Govern, que hi ha un acord de plenari de l’any 2000, pel qual 
es va decidir no convocar plenaris extraordinaris durant el període nadalenc. Si això valia pels 
plenaris ordinaris, amb molta més raó havia d’haver valgut per a un plenari extraordinari que, si tan 
important era, es podia haver convocat per via d’urgència abans de les festes i, en cas contrari, si no 
era tan important, bé podia haver esperat a la tornada de les festes.

Resposta: Ja ens agradaria a tots, poder anar de vacances i desentendre’ns de l’activitat municipal
fins el dilluns de festes. Però això, malauradament, pels que tenim tasques i obligacions de Govern, 
no és així.

3. Prec que consti en acta la meva protesta per l’actuació del batle per contestar, en l’anterior 
plenari, a les preguntes que aquest regidor havia presentat al plenari ordinari del mes de novembre 
(realitzat al desembre).

Vull recordar que, per a més vergonya del batle, aquest plenari també es va ajornar, i que, ajornat i 
tot, el batle va excusar les respostes a les preguntes d’aquest regidor adduint que no havia tengut 
temps de contestar- les. Llavors, vaig acceptar, perquè, evidentment, no sospitava que la barra del 
batle aprofitàs la meva absència per contestar- les, amb els agreujants expressats als dos precs 
anteriors i aprofitant-se de l’únic plenari al qual no ha assistit aquest regidor en tota la legislatura.

Resposta: La llei diu molt clar que les preguntes que no s’han pogut contestar en un Ple s’han de 
contestar en el següent que es convoqui. Això és el que va fer el batle. El regidor d’EU/EV, com 
que no hi era perquè estava de vacances, no va poder escoltar verbalment les respostes.

4. Prec que aquest Ajuntament, que té en vigor unes ordenances que multen els propietaris de cans 
que no fan netes les deposicions dels seus animals a les vies públiques del municipi, i que s’ha 
negat (després d’haver-ho aprovat per plenari) a instal·lar pipicans i àrees de passeig per a animals 
de companyia, i que no ha fet res de res fins ara per facilitar l’acompliment de la Llei 1/1992, de 
protecció dels animals que viuen en l’entorn humà, desplegada en el Decret 56/1994, de 13 de maig, 
instal·li dispensadors de bosses de plàstic, com el que es va presentar de mostra (i que està a 
disposició del batle) o un altre de similar, als carrers, places i parcs o jardins més transitats. El batle, 
si vol, té a la seva disposició la documentació sobre els costos d’aquest servei públic, la mateixa 
informació oferta “a” i desaprofitada “pel” Sr. Silva.

Resposta: L’Equip de Govern retorna el prec a aquest regidor: per què no dóna exemple a la resta 
dels ciutadans quan deixa anar a lloure el seu ca pels carrers i places, fent les seves deposicions on 
es troba, sense anar fermat amb la corda corresponent i evitant ensurts i qualque mossegada a 
ciutadans que cap culpa tenen de les seves irresponsabilitats?

Demano que consti en acta la falsetat de la imputació del Batle.

5. Prec que es convoqui a les persones interessades en formar una comissió de festes per organitzar, 
amb el màxim d’obertura i participació ciutadana, les festes de Sant Salvador de 2003.
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Resposta: La regidora de Festes convocarà les persones que consideri oportunes per parlar de les 
festes de Sant Salvador quan i de la manera que ho consideri oportú.

6. Prec que els abeuradors del poble, situats als carrers de l’Abeurador, de Josep Meliá i de Son 
Servera siguin rehabilitats i que es posin en ús, i que, per a tal objecte, es realitzin les negociacions 
oportunes amb els propietaris dels que no siguin de propietat pública.

Resposta: Aquestes obres de rehabilitació estan emmarcades en altres projectes de reforma urbana.

Preguntes

1. En el darrer plenari extraordinari el batle va contestar a la pregunta “Quants d’alumnes estan 
escolaritzats en aquest centre escolar municipal? Resposta: alumnes i 3 més que s’han d’incorporar 
el mes de gener de 2003.

Es demanà al secretari en funcions Sr. Llodrà què volia dir el batle, i aquest regidor no va obtenir 
altra resposta que el que consta en l’acta.

Pot respondre el batle de manera intel·ligible la meva pregunta?

Resposta: 29 alumnes i 3 més que s’han incorporat en aquest mes de gener.

2. A la pregunta 40 d, “quina és la ràtio metres quadrats/alumne resultant?”, vaig obtenir la 
resposta: “Pot fer els comptes vostè mateix”.

Manifest, davant del plenari, la meva incapacitat per obtenir aquest compte, i com que no dubt de 
l’àmplia capacitat del batle i de la regidora de Cultura, i fins i tot de la seva cap de Premsa, per 
obtenir aquest càlcul que està fora de l’abast de la majoria dels mortals, pot comunicar- lo al plenari?

Resposta: Ara que té aquestes dades podrà fer el compte vostè mateix.

3. A la pregunta 40 e, “Quines són les ràtios màximes que la normativa oficial estableix?”, la 
resposta va ser: “Si es refereix al Reial decret 1004, de 14 de juny de 1991, que la Conselleria ha 
establert per tal que les escoletes, en la mesura de les seves possibilitats, s’hi vagin adaptant, ho pot 
consultar al BOE quan vulgui. De tota manera, per si no té aquesta informació a mà, li podem dir 
que, tot i que les aules han de tenir un mínim de metres quadrats, les ràtios no s’estableixen per 
espai, sinó per unitats i per nombre de mestres, i són les següents: entre 1 i 2 anys s’estableix un 
màxim de 13 al·lots per unitat i entre 2 i 3 anys, un màxim de 20”.

Davant això, pot explicar el mínim de metres quadrats per aula? I de dues unitats per aula, si és que 
aquesta possibilitat es preveu de qualque manera?

Resposta: El mínim per a una aula de guarderia és de 22,50 m2 i el d’infantil 30 m2.

4. A la pregunta 40 g, “Quines actuacions ha realitzat l’Equip de Govern per construir un nou centre 
docent per solucionar aquests problemes?”, responen: “S’han tengut converses amb la Conselleria 
d’Educació i amb alguns propietaris de solars”.
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Ha valorat l’Ajuntament la possibilitat de dedicar, encara que sigui de manera provisional, el local 
de 600 m2 dels baixos dels habitatges socials que fa l’Ibavi per a ús d’escoleta municipal
provisional, en tant que no es disposi d’un nou centre d’educació infantil de 0 a 6 anys?

Resposta: Ha valorat aquesta opció i algunes altres.

5. Ha sol·licitat negociacions l’Ajuntament amb l’Ibavi per aconseguir que sigui dedicat a
equipaments municipals l’altre local de 600 m que quedarà també als habitatges de l’Ibavi?

Resposta: Sí.

6. Disciplina urbanística

6.1. Les bolles del marquès

6.1.1. Vist que, encara que els han dit des de l’Ajuntament, als propietaris de cal marqués, que 
llevin les “seves” bolles de la via pública, els obstacles esmentats segueixen adornant el carrer de 
Rafel Blanes amb dubtós gust i pitjor funcionalitat. Té l’Equip de Govern qualque idea de què s’ha 
de fer per tal de restablir la legalitat urbanística?

Resposta: Sí.

6.1.2. Coneix el batle la possibilitat d’obrir un expedient de disciplina urbanística?

Resposta: Sí.

6.1.3. En cas afirmatiu, què l’impedeix fer-ho?

Resposta: Res.

6.2 Becker

6.2.1. Ratifica el batle les informacions publicades a la premsa de dia 7 de febrer, relatives a 
l’expedient sancionador iniciat a les obres realitzades sense ajustar-se a llicència a les parcel·les 
24.4, 24.6, 24.7 i 24.8 del polígon 9, promogudes per Status Artà, SL? Pot explicar quina és la 
situació de la tramitació de l’expedient disciplinari i sancionador?

Resposta: Sí.
S’està a l’espera que, dins el termini fixat, presenti la documentació tècnica per dur a terme  les 
obres de legalització.

6.2.2. Em consta que aquest expedient ha estat revisat per la nova assessora jurídica contractada per 
l’Ajuntament. Ha informat de manera oral o per escrit sobre la qualitat de la tramitació i de la 
instrucció de l’expedient?

Resposta: No.

6.2.4. Quines han estat les darreres actuacions realitzades en aquest expedient? Amb quines dates?
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Resposta: L’assessora jurídica està informant les al·legacions en aquests moments.

6.2.5. L’instructor ha presentat propostes de resolució?

Resposta: No.

6.2.7. Quantes multes proposa l’instructor i a quines persones van dirigides?

Resposta: Fins que hi hagi una proposta de resolució no ho sabrem.

6.3. Sentència 1018, de 13 de desembre de 2002, del Tribunal Superior de Justícia de las Illes 

Balears

6.3.1. Pot el batle fer públic al plenari què suposa la decisió del TSJ de les IB i en què afecta a 
l’Ajuntament d’Artà?

Resposta: No cal. La sentència s’ha feta pública i ja es coneix.

6.3.2. Quan pensa restablir “la legalitat urbanística conculcada”, segons el que ordena la decisió del 
TSJ de les IB?

Resposta: Quan els serve is jurídics i tècnics de l’Ajuntament hagin revisat l’expedient, ja prendrem 
la decisió oportuna.

6.3.3. Suposa aquesta sentència que l’Ajuntament haurà de revocar la llicència atorgada al Sr. 
Payeras i ordenar la demolició de les obres realitzades? En quins terminis temporals?

Resposta: No. L’Ajuntament no ha de revocar la llicència atorgada, ja que ha estat anul·lada per la 
sentència. S’estan estudiant els efectes de la sentència.

6.3.4. Qui haurà de pagar les obres de demolició per tal de restaurar “la legalitat urbanística 
conculcada”? Pot ser l’Ajuntament d’Artà?

Resposta: Se sabrà en el moment oportú, una vegada estudiats els efectes de la sentència.

6.3.5. Quins drets assisteixen el titular de la llicència, en el cas que s’hagi de revocar com així
pareix, per reclamar danys i perjudicis a l’Ajuntament d’Artà?

Resposta: Els que l’atorga la legislació vigent.

6.3.6. A qui correspon la responsabilitat d’aquest revés judicial?

Resposta: Com ja s’ha dit, s’està estudiant la sentència.

6.3.7. Quin paper ha tengut en tot això el Sr. Mateu Carrió?

Resposta: El mateix que en qualsevol de les sol·licituds de llicències presentades en aquest
Ajuntament.



29

6.3.8. Després d’aquesta ficada de pota, pensa l’Equip de Govern seguir assessorant-se amb el 
mateix tècnic?

Resposta: De moment, sí.

6.3.9. “Contra la presente sentencia no cabe recurso ordinario ”, podem llegir just a dalt de la firma 
del secretari. Pensa l’Equip de Govern recórrer- la davant el Tribunal Constitucional o el Tribunal 
d’Estrasburg?

Resposta: S’estan estudiant els efectes de la sentència.

6.4. En el passat plenari, a la pregunta 1.6.3, referents a casos de més d’un habitatge en una mateixa 
parcel·la, “Igual que aquestes hi ha moltes més, com puc demostrar en qualsevol moment. El batle 
coneix aquestes irregularitats, perquè ja les vaig denunciar en el Ple anterior. Quines mesures ha 
adoptat per corregir aquestes infraccions?”, el batle contestava: “Cap, no s’ha demostrat encara que 
hi hagi infraccions. Aquest regidor continua confonent les sospites o suposicions amb els fets 
constatats i constrastats (tècnicament, s’entén)”.

Vista la resolució esmentada del TSJ de les IB, manté el batle la seva resposta? Per actuar contra els 
denunciats habitatges múltiples en una mateixa parcel·la, espera el batle que hagin de ser denunciats 
un per un?

Resposta: Sí.
    No.

6.5. Cementeri de cotxes

El cementeri de vehicles que es troba a la parcel·la 55 del polígon 22 ha estat repetidament 
denunciat per aquest regidor des de fa més d’un any (instància entrada 1560, en data de 15-05-01, i 
cada vegada sembla fer-se més gran en comptes de buidar-se.

6.5.1. Quines actuacions s’han fet per resoldre aquesta infracció des que, a data de 28 de setembre 
de 2001, se’l va ordenar la paralització i la clausura de l’activitat i de les instal·lacions que no 
comptaven amb les autoritzacions corresponents?

Resposta: S’ha iniciat l’expedient sancionador i s’ha reiniciat l’expedient per dur a terme la 
paralització i la clausura de l’activitat.

6.5.2. Vist que aquest cementeri de cotxes creix en comptes de decréixer, per què no han precintat 
la parcel·la?

Resposta: Arran de la primera ordre de paralització i clausura, es varen retirar els vehicles de la 
parcel·la, per la qual cosa no va ser necessari precintar la parcel·la esmentada.

6.5.3. Quines multes s’han derivat de l’incompliment de les ordres de paralització i de clausura de 
l’activitat i de les instal·lacions que no comptaven amb les autoritzacions corresponents?
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Resposta: Segons estableix la Llei 8/1995, de 30 de març, d’atribucions de competències als 
consells insulars en matèria d’activitats classificades i parcs aquàtics, reguladora del procediment i 
de les infraccions i sancions, és sancionable amb una multa de 1.202,03 € a 3.606,07 €.

7. Obres del poliesportiu de la Colònia

Per tercera vegada, li deman, al batle, que no digui falsedats i respongui al que li demanen.

Al plenari de novembre, realitzat al desembre i amb respostes de gener, demanava:

“El batle, en el darrer plenari ordinari (3 d’octubre de 2002), va respondre a la pregunta 38 d’aquest 
regidor, relativa a una sol·licitud presentada al registre el 02-09-02 sol·licitant “la relació detallada 
de les obres d’adaptació realitzades a l’edifici dels vestidors del Poliesportiu de la Colònia de Sant 
Pere, així com també de les realitzades per esmenar les deficiències que presentava l’edifici a les 
instal·lacions elèctriques, xarxes d’aigua i impermeabilització”, que la tenia des de feia dies a la 
meva disposició.

Aquesta resposta em va alegrar molt, tot i que no se m’havia informat abans que aquesta
documentació estava al meu abast. Però ben prest em vaig adonar que no era certa l’afirmació del 
batle, (que se suposa que constarà a l’acta), perquè només vaig rebre un “INFORME
D’ACONDICIONAMENT DEL POLIESPORTIU DE LA COLÒNIA SANT PERE COM A
CENTRE DOCENT PROVISIONAL” (sic.), signat per l’enginyer industrial Miquel Oliver Sansó, 
amb data de 27-09-02, on hi ha una relació de les deficiències que s’haurien de reparar, cosa molt 
diferent del que demanava aquest regidor, que per si fos necessari torn a demanar “LA RELACIÓ 
DETALLADA DE LES OBRES D’ADAPTACIÓ REALITZADES A L’EDIFICI DELS
VESTIDORS DEL POLIESPORTIU DE LA COLÒNIA DE SANT PERE, AIXÍ COM TAMBÉ 
DE LES REALITZADES PER REPARAR LES DEFICIÈNCIES QUE PRESENTAVA L’EDIFICI 
A LES INSTAL·LACIONS ELÈCTRIQUES, XARXES D’AIGUA I IMPERMEABILITZACIÓ”.

Quan tindrà accés aquest regidor a la documentació que va sol·licitar fa 4 mesos? 

Resposta: Fa quatre mesos que aquest regidor té aquesta documentació.

Fals. Com ja he dit abans, mai he tengut accés a aquesta informació. Torn repetir la pregunta, de les 
obres realitzades i pagades als vestidors Poliesportiu de la Colònia, quines corresponen a les obres 
d’adaptació de l’edifici dels vestidors a la nova i provisional funció d’escola, i quines s’han realitzat 
per reparar les deficiències que presentava l’edifici a les instal·lacions elèctriques, xarxes d’aigua i 
impermeabilització, que entraven dins el període de garantia de l’edifici?

Resposta: Revisarem què va passar amb aquesta documentació i la hi farem arribar...

Preguntes (segona entrega)

Contenidors de recollida selectiva del carrer del Trespolet

1. Per quin motiu ha desaparegut el punt de recollida selectiva de fems situat al carrer de Trespolet, 
devora de Cal Marqués al Col·legi Sant Salvador?
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Resposta: La ubicació d’aquest punt provocava problemes per a la recollida correcta per part dels 
vehicles que la fan. Els tècnics del CIM ens instarem a reubicar aquest punt fins que comptin amb 
els vehicles adequats per continuar- la fent en aquest lloc tal com es feia.

2. Quan es pensa restituir aquest equipament?

Resposta: Tot d’una que sigui possible, quan l’empresa concessionària del CIM disposi del vehicle 
adequat.

3. En cas negatiu, es pensa col·locar en un altre lloc pròxim, perquè les persones veïnes de la zona 
puguin tenir un lloc de recollida selectiva pròxima als seus domicilis?

Resposta: S’està treballant per trobar una solució a aquest problema.

4. S’han eliminat o retirat altres punts de recollida selectiva d’Artà o de la Colònia?

Resposta: El del costat de l’Ajuntament, amb motiu de les obres.

5. Amb quins criteris?

Resposta: Els de la funcionalitat.

6. Aquesta eliminació del punt de recollida selectiva de fems té res a veure amb el deficient 
manteniment que, repetidament, ha denunciat aquest regidor?

Resposta: No.

7. Pot ser que els responsables d’aquesta decisió hagin revisat el criteri de proximitat als usuaris 
dels punts de recollida selectiva de fems, que va ser clar a l’hora de distribuir-los a Artà i la 
Colònia?

Resposta: Potser sí.

8. En cas afirmatiu, quins són els nous criteris?

Resposta: Els de millorar el servei, com sempre procuram.

Acords

1. Aprovar, per unanimitat, les gratificacions del personal corresponents als mesos de desembre de 
2002 i de gener de 2003, que s’apugen a la quantitat de 3.325,79 €.

2. Aprovar, per 10 vots a favor (UIA, PSOE, PP i UM) i 1 abstenció (EU/EV), que representa el vot 
de la majoria absoluta legal requerida per l’article 47.3.h de la LRBRL per a aquest tipus d’acord, la 
modificació de l’Ordenança reguladora de l’impost sobre béns immobles, tal com està redactada.

3. Acordar, per unanimitat:
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3.1. Aprovar la moció conjunta de solidaritat amb el poble gallec, amb motiu de l’enfonsament del 
Prestige, segons la qual s’acorda:

a.. L’Ajuntament d’Artà se solidaritza amb el poble gallec i amb totes aquelles persones afectades 
per la marea negra, la qual ha estat motivada per l’enfonsament del Prestige.

b.  L’Ajuntament d’Artà condemna, unànimement, els fets ocorreguts, així com la tolerància amb 
les pràctiques de pirateria marítima que fan les flotes que naveguen amb banderes de conveniència, 
tal com evidència aquesta desgraciada crisi.

c.  L’Ajuntament d’Artà condemna la manca de mesures preventives i les deficiències en la 
coordinació per part de les autoritats de la Xunta de Galícia i del Govern central per fer front a la 
situació creada.

d.  L’Ajuntament d’Artà ofereix la seva col·laboració tant amb mitjans humans com econòmics al 
poble gallec; i gestionarà, en col·laboració amb el Govern de les Illes Balears, que es rebin aquests 
ajuts.

3.2. Trametre aquest acord a la Xunta de Galícia i al Govern central.

4. Acordar, per 10 vots a favor (UIA, PSOE, PP i UM) i 1 vot en contra (EU/EV), que suposa el vot 
de la majoria absoluta legal requerida per l’article 47.3.i de la LRBRL:

4.1. Aprovar definitivament el Projecte d’urbanització del sector industrial Els Pujols.

4.2. Desestimar l’al·legació formulada pel Sr. Macià Blàzquez Salom, en representació del GOB, 
perquè s’ha presentat fora del termini d’exposició pública.

4.3. Publicar aquest acord en el BOIB i en un diari.

4.4. Notificar aquest acord als propietaris de terrenys inclosos dins l’àmbit del Projecte
d’urbanització.

5. Acordar, per 7 vots a favor (UIA i PSOE), 3 vots en contra (PP i EU/EV) i 1 abstenció (UM), que 
representa el vot de la majoria absoluta legal que requereix l’article 47.3.i de la LRBRL:

5.1. Aprovar inicialment la revisió de les Normes subsidiàries d’Artà.

5.2. Exposar a informació pública aquesta aprovació inicial mitjançant edictes en el BOIB i en un 
diari,  perquè durant el termini d’un mes es puguin formular les al·legacions que s’estimin
pertinents.

7. Acordar, per unanimitat:

7.1.Aprovar la inclusió de la moció en l’ordre del dia.

7.2. Aprovar la moció conjunta de rebuig contra la guerra a l’Iraq, segons la qual s’acorda:
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a. Rebutjar, per part d’aquest Ajuntament, l’ús de les instal·lacions militars d’ús conjunt per facilitar 
l’atac a l’Iraq.
b. Demandar la presentació de proves clares i determinants per part dels EUA i mantenir l’equip 
d’investigació de les Nacions Unides.
c. Aixecar l’embargament que està patint, en darrera instància, la població iraquiana.
d. Reclamar la intervenció de la comunitat internacional per facilitar l’arribada de la democràcia i el 
respecte a les minories nacionals i religioses a l’Iraq de forma no violenta.
e. Donar el suport al Govern de les Illes Balears en les seves actuacions davant del Govern espanyol 
i l’ambaixada dels EUA per tal de resoldre el conflicte.
f. Donar el suport i la col·laboració adient a totes aquelles iniciatives civils que denunciïn una 
intervenció armada i promoguin la via pacífica del diàleg i de la negociació.

7.3. Trametre aquest acord al Govern de les Illes Balears i al Govern central.

8. Acordar, per unanimitat:

8.1.Aprovar la inclusió d’aquesta proposta en l’ordre del dia.

8.2. Aprovar la proposta conjunta de rebuig per l’atemptat perpetrat despús-ahir dissabte contra el 
sergent de la policia local d’Andoain, Joseba Pagazaurtundua, segons la qual s’acorda:

a. L’Ajuntament d’Artà condemna unànimement aquesta acció terrorista i se solidaritza amb la 
família del sergent assassinat.

b. Així mateix, condemna qualsevol acció terrorista que pretengui la imposició, per la via de la 
violència, d’ideologies polítiques, qualsevol que en sigui el seu signe.

c. L’Ajuntament d’Artà advoca per la via del diàleg i de la negociació entre les administracions 
implicades per resoldre un conflicte que fa massa temps que dura i que, desgraciadament, s’ha
cobrat ja massa víctimes.

8.3. Trametre aquest acord al Govern estatal, al Govern basc i a l’Ajuntament d’Andoain.

El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta.

La secretària Vist i plau
El batle


